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27. september 2012 

 

I medfør af § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

 

Spørgsmål: 

 

1. Som følge af at ”Elevhjemmet” i Uummannaq by, som huser egnens skole-

søgende bygdebørn, er så forfalden, ønskes oplyst, om der er planer om 

nyopførelse af et elevhjem og hvis ikke, hvad man i stedet gør? 

 

2. Er det korrekt, at det nuværende hotel i Uummannaq er udset til at fungere 

som elevhjem? 

 

3. Hvis det er tilfældet, har man da gjort sig overvejelser over, hvad man gør 

med de forskellige støttebeløb, der er givet til hotellet? 

 

4. Såfremt det eksisterende hotel i Uummannaq ikke længere kan indkvartere 

besøgende samt turister, konference- og mødegæster, rejsende i 

arbejdsøjemed m.m., har man da gjort sig overvejelser over, hvilke kon-

sekvenser dette vil få for regionens erhvervsudvikling samt på andre 

områder? 

(Medlem af Inatsisartut Isak Hammond, Inuit Ataqatigiit) 

 

 

 

Begrundelse: 

 

Som bekendt er det nuværende ”Elevhjem” i Uummannaq by så forfalden, at det er 

uforsvarligt, at egnens skolesøgende børn huses heri. Efter min opfattelse bør dette 

problem løses ved, at man ny-opfører et elevhjem i Uummannaq by til bygdens børn. 

Der pågår for tiden drøftelser i byen om, at hotellet i Uummannaq i stedet bør fungere som 

egnens ”Elevhjem” til skolesøgende bygdebørn, hvilket er anledningen til de fremsatte 

spørgsmål  


